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دلایل شرعي و قانوني
 براي ردصلاحیت احمدي نژاد

انتقــاد به بازگشــت احمدي نــژاد در شــرایطي در 
میان بخشــي از اصولگرایان شــدت گرفته است که 
برخي معتقدند که ممکن اســت احتمال بازگشــت 
احمدي نژاد کم باشــد، اما احتمال بازگشت رویکرد 
«احمدي نژادیســم» زیاد است؛ احتمال بازگشت این 
جریان پوست اندازي شــده با چهره هایي جدید که در 
دوراني به احمدي نژاد بســیار نزدیــك بوده یا حتي 
هنوز هم تا حدي هســتند. این ایده یعني بازگشــت 
احمدي نژاد یا احمدي نژادیسم اتفاقا بعد از انتخابات 
هفتم اسفند و شکســت اصولگرایان در تهران بیش 
از گذشــته و همراه با فعال شدن دوباره احمدي نژاد، 
سفرها و ســخنراني هاي انتقادي اش دوباره مطرح 
شده اســت. عبدالرضا داوري از نزدیکان او استقبال 
از احمدي نژاد در آمل را به «قیام آمل» تشــبیه کرده 
و برخــي نزدیــکان احمدي نژاد هــم در پیش بیني 
انتخابات ســال آینده و مقایسه شرایط با دوم خرداد 
۷۶ گفته بودند که ســونامي دوم خردادي از جنس 

عدالت خواهند ساخت. 
به نظر مي رسد برخي اصولگرایان که از شکست 
تهران ضربه ســختي خورده  انــد و پیروزي روحاني 
در انتخابــات بعــدي ریاســت جمهوري را ضربه 
دیگــري بر جریان خود تلقــي مي کنند بي تمایل به 
بازگشــت احمدي نژاد یا جریان او نیســتند؛ چراکه 
در شرایطي که اصولگرایان جریان یا چهره اي براي 
رویارویي با جریان اعتدالــي- اصلاح طلب ندارند، 
معتقدند فعال شــدن احمدي نژاد پتانســیل خوبي 
در شکســتن این فضا به ضرر روحانــي دارد، حتي 
اگــر آمدنش چندان جدي نباشــد. اینهــا درحالي 
اســت که احمدي نژاد پرونده درخشــاني از گذشته 
خــود برجاي نگذاشــته اســت تا جایــي که حتي 
اصولگرایان هم قادر به دفاع از این گذشــته نیستند 
و برائت مي جوینــد. از ماجراي محکومیت رحیمي 
و بازداشت بقایي یاران غار احمدي نژاد به اتهامات 
مختلف که بگذریــم، تازه ترین ماجراي دولت قبلي 
که این روزها داغ شده است، بلوکه شدن دو میلیارد 
دلار اموال ایران در آمریکاست. اوراق قرضه اي که 
زمان احمدي نژاد خریداري و در بانك هاي آمریکایي 
نگهداري مي شــد. اما دفتر احمدي نژاد حتي بابت 
این اشتباه خود هم پاسخ گو نیست. دفتر او در نوعي 
فرافکني تقصیر را به گــردن دولت فعلي انداخت 
که چرا به آمریکایي ها اعتماد کرده و با آنها مذاکره 
مي کنــد و انتظــار داشــته پول ها را بلوکــه نکنند. 
امــا نگفته که مــا (دولت قبلي) بــه چه اعتمادي 
همین پول را در آمریکا باقي گذاشــتیم! از همین رو 
اســت که این روزها زمزمه هایــي مبني بر محاکمه 
احمدي نــژاد دوباره به گوش مي رســد تا جایي که 
برخي اصولگرایان هم خواســتار آن شده اند. برخي 
اصولگرایــان از محاکمــه او ســخن گفته  انــد، این 
درحالي اســت که احمدي نژاد پرونده گشــوده اي 
در دادگاه دارد که البته آن طور که ســخنگوي قوه 
قضائیه گفته بعد از ســه ســال همچنــان در حال 

رسیدگي است.
احمد کریمی اصفهانــي، دبیرکل جامعه اصناف 
و بــازار اخیرا با اشــاره بــه بي تدبیري هــاي دولت 
احمدي نــژاد گفته اســت: «چطور امــکان دارد در 
کشــور ما با این همه دانش و مطالعاتی که صورت 
می گیــرد یک نفر این مقدار به ملت ایران ظلم کند؟ 
بنابراین حتــی اگر همه موارد آقــای احمدی نژاد را 
کنار بگذاریم و صرفا همین یک موضوع سوءمدیریت 
ایشــان را پیگیــری کنیم بــرای محاکمه ایشــان در 
پیشگاه قانون و ملت ایران کافی است». ناصر ایمانی 
هم در پاســخ به این سؤال که محاکمه احمدی نژاد 
چه ضرورتی دارد و آیا به نفع نظام اســت، به فرارو 
گفته اســت: «بله. به نفع نظام است و هیچ اشکالی 
ندارد. این موضوع نشــان دهنده استحکام یک نظام 
سیاسی اســت و در کشــورهای دیگر هم این اتفاق 
می افتد. ازاین رو هر مســئولی در حیطه وظایف خود 

تخلفی کرده باشد باید محاکمه شود».

ادامه از صفحه اول

سال سیزدهم    شماره 2571سیاست شنبه   11 اردیبهشت 1395

از  رئیس دفتر مقام معظم رهبریعیادت رئیس جمهوری 
تســنیم: حجت الاســلام والمســلمین محمد  �

محمدی گلپایگانــی، رئیــس دفتر مقــام معظم 
رهبــری، با بیــان اینکــه از روز سه شــنبه هفتم 
اردیبهشــت ماه به حالت اورژانسی به بیمارستان 
بهمن انتقال پیدا کردم، گفت: بیماری بنده عارضه 
قلبی نبوده و برای عارضه دیگری به بیمارســتان 
به حالت اورژانســی منتقل شدم که در همان روز 
و در ســاعت دو بعدازظهــر عمــل جراحی روی 
بنده انجام شــد. او ادامه داد: الحمدالله وضعیت 
جســمی بنده رو به بهبود است و پس از چند روز 
استراحت از بیمارســتان مرخص می شوم. رئیس 
دفتر مقــام معظم رهبری تصریح کرد: پزشــکان 
مختلفی در رونــد درمان بنده شــرکت و حضور 
داشتند. حجت الاســلام محمدی گلپایگانی ادامه 
داد: برخی مقامات کشوری از جمله رئیس جمهور 

با حضور در بیمارستان از بنده عیادت کردند.

فقط، یک ششم بدهی استاموال داخلی زنجانی
ایلنا: غلامرضــا مهدوی، وکیل شــرکت ملی  �

نفت، گفت: در طول رســیدگی بــه پرونده بابک 
زنجانی در دادگاه مشــخص شد او و همدستانش 
بخش عمــده ای از اموالی را که باید به شــرکت 
نفت و بیت المال برمی گرداندند، به خارج از کشور 
برده و صرف سرمایه گذاری عمده خود کرده  یا در 
اختیــار امنای خود در دیگر کشــور ها از جمله در 
ترکیه قرار داده اند. مهدوی تأکید کرد: اموال داخل 
کشــور بابک زنجانی بعد از ارزیابی و کار شناســی 
رســمی اگر در شــرایط مطلوبی فروخته شــود، 

یک ششم بدهی متهم را هم پوشش نمی دهد.

وزیر ارشاد:
در زندان هستندعوامل حمله به سفارت عربستان 

ایســنا: علی جنتی، وزیر ارشــاد، با بیان اینکه  �
حمله عناصر خودسر به سفارت عربستان از سوی 
تمامــی مقامات نظام محکوم شــد و عوامل این 
حمله دســتگیر و امروز در زندان هســتند، گفت: 
جمهوری اســلامی اعتقــاد دارد ســفارتخانه ها 
دارای مصونیــت هســتند .او بــا تأکید بــر اینکه 
دولت عربســتان مکلف اســت تمامی تمهیدات 
را برای حضور مســلمانان در فریضه حج فراهم 
کند، تصریح کرد: امســال سنگ اندازی و کارشکنی 
می کننــد تا حجــاج ایرانی نتوانند ایــن فریضه را 
انجام دهند با وجــود تلاش هایی از چند ماه قبل 
تلاش های بسیاری از ســوی ایران صورت گرفته؛ 
اما تا امروز شــاهد همکاری عربســتان ســعودی 
نیســتیم. جنتی افزود: باید مراقب باشیم که دچار 
افراطی گری نشویم و جنگ عرب و عجم راه نیفتد 
و ســعی کنیم مســائل و مشــکلات با دولت های 

منطقه را حل کنیم.

علم الهدي:
۲ سال مذاکره بي نتیجه ماند

انتخاب: آیت االله علم الهدي، نماینده ولی فقیه  �
در اســتان خراســان رضوي، گفت: دیدید دو سال 
فعالیت عزیزان ما در عرصه هســته ای که شاید با 
تنش زدایی در روابط بین الملل بتوانند مشــکلات 
اقتصــادی را حل کنند، بی نتیجــه ماند. روزی که 
گفتند تحریم لغو شــده، تجار ما دیدند ســوییفت 
به روی آنها بســته اســت و کار به جایی رسید که 
رئیس بانک مرکزی گفت حل مشکلات اقتصادی 
ما در نتیجه برجام به نتیجه نرسیده است، دشمنی 
دشــمن بیشتر شده است، دشــمن بنای براندازی 
مــا را دارد. امام(ره) فرمودند: «آمریکا از اســلام 
ســیلی خورده است». دو ســال همه دستگاه ها 
همت خودشــان را صرف مذاکرات کردند اما بعد 
از مذاکرات، دشــمنی آمریکا بیشــتر شــده است. 
برجام نتیجه نداد و ثابت شــد این سیاست، حلال 
مشــکلات ما نیست، اینکه فکر کنیم با تنش زدایی 
بتوانیم مشکلات را برطرف کنیم قابل حل نیست، 
استکبارستیزی اصلی است که امام(ره) در انقلاب 

قرار داده است.

سخنگوی وزارت کشور:
در شورای امنیت کشور بررسی شودطرح امنیت اخلاقی باید 

وزارت  � امیری، ســخنگوی  حســینعلی  ایسنا: 
کشــور، درباره طرح گشت نامحســوس اخلاقی 
گفت: امنیــت اجتماعی موضوعی فراســازمانی 
اســت و باید با همــکاری  دســتگاه های مختلف 
اجرا شــود. بعد از اینکه ما مطلع شــدیم نیروی 
انتظامی چنین طرحی دارد، در جلســه ای درباره 
آن بحث و بررسی کردیم. تحقق امنیت اجتماعی 
و اخلاقی برای ما بسیار مهم است اما مهم شیوه 
کار و اثربخشــی آن است. امیری با اشاره به اینکه 
ما طرح را بررســی کردیم و نتیجه گرفتیم باید این 
طرح در شــورای اجتماعی و شورای امنیت کشور 
بررســی شــود،  گفت: باید منتظر بمانیم و ببینیم 
نتیجه بررسی این طرح در این دو نهاد چه خواهد 
بود. قائم مقام وزیر کشور افزود: به لحاظ حقوقی، 
ایجاد حق و تکلیف برای مردم به تقنین نیاز دارد 
و با دستورالعمل یا آیین نامه نمی توان برای مردم 

تکلیفی تعیین کرد.

خبر

ضراب خود را بي گناه دانسته بود
روز پنجشــنبه در خبــر مربــوط بــه برگــزاری  �

دادگاه رضــا ضــراب در آمریــکا «ادعــای ضــراب 
مبنــی بر بی گناهــی» در دادگاه، به عنــوان «مجرم 
شناخته نشــدن» او ترجمه شــده بود. از خوانندگان 

عزیز بابت این اشتباه عذرخواهی می کنیم.
در دادگاه روز چهارشنبه در نیویورک، رضا ضراب 
تاجــر ایرانی- ترکیــه ای متهم به کمــک به دولت 
ایران برای دورزدن تحریم ها از طریق مبادلات مالی 
غیرقانونــی چند صد میلیون دلاری خــود را بی گناه 
دانســت. «ضراب» بنــا بر اعلام وزارت دادگســتری 
آمریکا ماه گذشــته در شــهر «میامی» دستگیر شده 
اســت و دادســتان های فدرال «منهتن» علیه او به 
اتهام ارتکاب چهــار فقره جرم، ازجمله توطئه برای 
کلاهبرداری بانکی و پول شــویی کیفرخواست صادر 
کرده اند. این اتهامات، در صورت احراز جرم، می تواند 
تا ۷۵ سال محکومیت حبس به همراه داشته باشد.

دادگستری آمریکا علاوه بر رضا ضراب، دو نفر 
دیگــر را هم به اتهام مشــارکت در مبادلات مالی 
چند صد میلیون دلاری که ناقض تحریم های ایران 
بــوده، متهم کرده اســت. این دو نفــر به نام های 
«کاملیا جمشیدی» و «حســین نجف زاده»، هنوز 

دستگیر نشده اند.

توضیح و پوزش

اسفند،  روز گذشته، هفتم  شرق: 
انتخابات  تکرار شد؛ مرحله دوم 
مجلس شــورای اسلامی در ۵۵ 
حوزه انتخابیه برگزار شد؛ رقابت 
۱۳۶ نفــر بــر ســر ۶۸ صندلی 
ســبز بهارستان. ســاعت هشت 
صبــح روز جمعــه، «عبدالرضا 
رحمانی فضلی»، وزیر کشــور، با 
انتخابات کشور،  در ستاد  حضور 
دستور آغاز مرحله دوم رأی گیری 

را صادر کرد.
وزارت کشور  هرچند مقامات 
از مــردم حوزه هــای انتخابیــه 
خواستند زودتر پای صندوق های 
رأی بروند؛ امــا بازهم انتخابات 
تــا لحظــه تنظیــم این خبــر، تا 
ســاعت ۲۱ جمعه تمدید شــد؛ 
البتــه به جــز حــوزه انتخابیــه 
استان  «ممســنی و رســتم » در 
اتفاقات  برخــی  گویــا  فــارس؛ 
پیش آمده در «ممســنی» باعث 

شــد انتخابات در این حوزه تمدید نشــود. «حســین 
ذوالفقاری»، معاون امنیتی و انتظامی وزارت کشــور، 
دربــاره اتفاقات «ممســنی» در جمــع خبرنگاران با 
اشــاره به ناآرامی های شهر ممســنی فارس، گفت: 
«بررســی های اولیه نشان می دهد این ناآرامی ها یک 
موضــوع غیرامنیتــی و در واقع واکنــش طرفداران 
نامزدها بوده اســت». به گزارش «ایسنا»، او با اشاره 
به اینکه برخی افراد به صورت بی هدف در این شــهر 
تیراندازی کرده انــد، افزود: «در اثر ایــن تیراندازی ها 
چهار نفر مجروح شده اند». او ادامه داد: «امنیت در 
این شهر برقرار اســت و نیروهای امنیتی نیز به دنبال 
دســتگیری ضاربانی هستند که شناســایی شده اند و 
تعقیب این افراد ادامه دارد». ذوالفقاری افزود: «در 
ممســنی هم اکنون آرامش برقرار است. در مناطقی 
که ما با رنگ قرمز اعلام کرده  بودیم، نیروهای کمکی 
اعزام شــده اند و آنها آمادگی کنتــرل وضعیت های 
خاص را دارند». معاون امنیتی وزیر کشور همچنین با 
اشاره به اینکه مورد خاص تروریستی هم نداشته ایم، 
ادامه داد: «فقط قبــل از انتخابات در خاش درگیری 
شده که این مسئله مرتبط با قاچاق مواد مخدر بوده 
اســت. در این درگیری ها ســه نفر از نیروی انتظامی 
شــهید و یک نفر هم مجروح شــد و با پیگیری های 
نیروهای اطلاعاتی این گروه شناســایی شــدند و در 
درگیری پیش آمده سه نفر از آنها به هلاکت رسیدند 
و تجهیزات آنها هم ضبط شــد. ایــن گروه یک گروه 

شرور بود نه تروریستی».
در همیــن رابطــه «نــوذر شــفیعی»، نماینــده 
«ممســنی» در مجلس شــورای اســلامی، بــا ارئه 
توضیحاتــی دربــاره تیرانــدازی در این شهرســتان 
گفــت این اقــدام از طــرف برخی افراد سیاســی کار 
و فرصت طلــب اتفــاق افتــاده و مردم مســبب این 

خشونت ها نیستند.
او در گفت وگو با «ایســنا» افزود: «متأســفانه در 
شهرســتان ممســنی در مجموع تعــداد معدودی 
جهت دهــی  را  انتخابــات  کــه  هســتند  افــراد  از 
می کننــد. درحالی که مردم ممســنی تاریخ و قدمتي 
هفت هزارســاله  دارنــد و ایــن شهرســتان به لحاظ 
ســطح تحصیلات جزء شــهرهای اول تا سوم کشور 
اســت. با این حال چون این جامعه یک جامعه قومی 
است، متأسفانه گاهی خصایص قومی توسط عده ای 
معدود تحریک می شــود و در نتیجه توده مردم را به 

درگیری می کشاند».
او ادامه داد: «بنابراین اگــر گاهي می بینید که در 
انتخابات ممسنی خشونت هایی اتفاق افتاده، اولا باید 

توجه کرد که مردم به دلیــل علاقه مندی به انقلاب، 
تمایل به شرکت در انتخابات دارند و دوم اینکه برخی 
افراد سیاســی هســتند که از این ظرفیت  و تمایلات 
انقلابی سوءاستفاده می کنند و با تأکید بر وجوه سنتی 
جامعه ممسنی، باعث وقوع درگیری هایی می شوند 
که توســط عده معدودی انجام می گیــرد؛ اما به نام 
مردم ممســنی تمام می شــود». «شــفیعی» گفت: 
«مردم ممســنی افرادی فهیم، با سابقه تمدنی کهن 
و شعور سیاســی بالا هستند؛ اما مانند هر جای دیگر 
ممکن اســت افرادی هم باشــند که از ظرفیت ها و 
فضاهای بومی،  سنتی و قومی سوءاستفاده می کنند؛ 
بنابراین،  مســبب خشــونت هایی که اتفــاق می افتد 
مردم نیســتند، بلکه افراد سیاسی کار و فرصت طلب 
هستند که می خواهند با استفاده از فرصت انتخابات 

مسیر تحولات را به نحوي دیگر رقم بزنند».  
عصر دیروز نیز «حســینعلی امیری»، ســخنگوی 
وزارت کشــور با بیان اینکه شــرایط امنیتی خوبی در 
سراسر کشور برقرار اســت، گفت:«در حوزه ممسنی 

مشکل امنیتی و انتظامی خاصی وجود ندارد».
در همین حال «رهام پیکری»، فرماندار ممســنی، 
در گفت وگو با «تســنیم» با اشاره به اینکه درگیری در 
این شهرســتان امنیتی نبوده است، گفت: «۲۵ نفر در 
این درگیری دستگیر و مجروحان به بیمارستان منتقل 
شــدند». او با بیان اینکه فضای شهرســتان ممسنی 
آرام اســت، گفت: «این اتفــاق به دلیل درگیری میان 
هواداران بوده و به هیچ وجه امنیتی نبوده است». به 
گفته فرماندار ممســنی «با توجه به فضای حاکم بر 
انتخابات و با نظر شورای تأمین شهرستان و موافقت 
اســتانداری، انتخابات در ممســنی ســاعت ۱۸ (روز 

جمعه) پایان یافت».
گلایه استانداری تهران از  عملکرد صداوسیما

در جریان انتخابات دیــروز گلایه هایی هم مطرح 
شــد؛ البته این گلایه ها از سوی عوامل اجرائی بود و 

مخاطب گلایه ها، صداوسیما.
«سید شــهاب الدین چاوشــی»، معاون سیاسی 
اســتانداری تهران و رئیس ستاد انتخابات این استان، 
به «ایرنا» گفت: «اعتقاد دارم شــبکه استانی تهران، 
در تشویق مردم برای حضور گسترده در مرحله دوم 

انتخابات مجلس شورای اسلامی، عملکرد مطلوب 
و قابل قبولی نداشــته اســت». او افــزود: «با توجه 
به اینکه شــبکه تهران متولی اطلاع رســانی به ویژه 
درباره انتخابات مجلس شــورای اســلامی است، از 
زمان آغاز فعالیت های اجرائی مرحله دوم انتخابات 
مجلس در این اســتان، حتی یك مورد نیز دراین باره 
از طریق این شــبکه با مسئولان ستاد انتخابات استان 
صحبت نشــده اســت». او گفت: «نوپابودن شــبکه 
تهران، نبود امکانات کافی در این شــبکه اســتانی یا 
نقص در برنامه ریزی مســئولان این شــبکه، از جمله 
دلایل ضعف شــبکه استانی تهران در پوشش خبری 
فعالیت های مرتبط با مرحله دوم انتخابات مجلس 
شــورای اســلامی در این استان اســت». «چاوشی» 
تصریح کرد: «پوشــش خبری شبکه تهران در مرحل 
اول انتخابات مجلس شورای اسلامی به مراتب بهتر 
از رونــد فعالیت آن در مرحلــه دوم انتخابات بود». 
او افزود: «پایتخت بودن شــهر تهران خیلی از مسائل 
موجود در اســتان را تحت پوشــش خــود قرار داده 
است؛ به طوری که بســیاری از مشکلات استان تهران 
از ســوی رسانه ملی دیده نمی شود». در مرحله دوم 
انتخابــات دهمین دوره مجلس شــورای اســلامی، 
تکلیف نمایندگان سه حوزه انتخابیه در استان تهران، 
باید روشن می شد: «رباط کریم و بهارستان»، «دماوند 

و فیروزکوه» و «شهریار، شهر قدس و ملارد».
تکذیب های روز  انتخابات

روز گذشــته در جریان انتخابات شــایعاتی مبنی 
بر خریدوفروش آرا در حــوزه انتخابیه «رباط کریم و 
بهارســتان» از ســوی برخی به راه افتاد که واکنش 
مســئولان امــر را به همراه داشــت. ابتدا «حســین 
هاشمی»، اســتاندار تهران بود که با رد این شایعات 
گفت: «از روز پنجشــنبه کنتــرل کاملی بر حوزه های 
رأی گیری انجام شــده است. در انتخابات از این قبیل 
حرف ها زیاد زده می شــود، اما باید ســندی مبنی بر 

خریدوفروش رأی ارائه شود».
بااین حــال شــایعات دیگــری هم دربــاره برخی 
حوزه هــای انتخابیه دیگــر مطرح می شــد که آنها 
هم تکذیب شــد. «سیدســعید شــاهرخی»، معاون 
سیاســی - امنیتی استانداری لرســتان و رئیس ستاد 

درباره  لرستان،  استان  انتخابات 
برخی شــایعات مبنی بر کشف 
«به  گفت:  تعرفه های جعلــی 
شــایعات توجه نکنیــد؛ چراکه 
سیســتم برگــزاری انتخابات و 
اخــذ رأی بســیار دقیق اســت 
و امــکان تخلفــی کــه نتیجه 
انتخابــات را تغییر دهد، وجود 
ندارد. بــه  صورت طبیعی افراد 
ممکن اســت تلاش هایی را به 
نفــع کاندیدایی خــاص انجام 
تیم های قوی حضور  اما  دهند، 
دارند کــه از تخلفات احتمالی 
تأثیرگذاری  اجــازه  و  جلوگیری 
را نخواهنــد داد». بــه گزارش 
«ایسنا» او درباره اقدام فرماندار 
خرم آبــاد درباره صــدور مجوز 
و  انتخاباتــی  بــرای جلســات 
این  هاشــمی،  فائــزه  حضــور 
موضــوع را قانونی اعلام کرد و 
بــا تأکید بر اینکه «از دادســتان 
می خواهیم با افرادی که به فرودگاه رفتند و خروجی 
پاویــون فرودگاه را مســدود و ایجــاد اختلال کردند 
برخورد کند»، تصریح کرد: «نمی خواهیم شیرینی این 
انتخابات پرشــور را به واسطه برخی افراد که فراتر از 

قانون عمل کردند، از بین ببریم».
او در پاســخ به ســؤالی مبنی بر برخی تحرکات 
و شــعارها در خطبه های نماز جمعــه خرم آباد نیز 
ادامــه داد: «نمازجمعه یک فریضــه وحدت بخش 
اســت و نباید اجازه داد افرادی شعارهایی سر دهند 
و رفتارهای غیرقانونی داشــته باشند و ارکان رسمی 
دولت را زیر ســؤال ببرند و الفاظی به کار گرفته شود 

که در شأن آن مکان نیست».
صلاح نمی دانیم از حداد عادل شکایت کنیم

اما در چند روز اخیر صحبت هایی مطرح شــد که 
نمی توان به آن شــایعه گفت، بلکه واژه «اتهام زنی» 
مناسب آن است. «غلامعلی حدادعادل»، سرلیست 
اصولگرایان در تهران که فهرست آنها از سوی مردم 
رأی نیاورد، مدعی شده بود: «بعضي مقام هاي دولتي، 
مســئولان اســتاني را تشــویق مي کنند که امکانات 
اســتان را در اختیار نامزدهاي خاص بگذارند». حالا 
«امیری»، ســخنگوی وزارت کشــور، این اظهارات را 
«طبیعی» می داند؛ البته با توجه به فضای سیاســی 
کشور. او افزود: «شورای نگهبان پس از بررسی همه 
شکایات و بررســی همه موضوعات مختلف، نتیجه 

انتخابات حوزه ها را تأیید یا رد می کند».
به گزارش «ایســنا»، قائم مقام وزیر کشــور ادامه 
داد: «اگر شــورای نگهبان در انتخابات به این نتیجه 
می رســید که دخالت دولتی انجام شده است، نتیجه 
انتخابات را تأیید نمی کرد؛ به گونه ای که در دوره های 
گذشــته همین اتفاق افتاده است. پس وقتی شورای 
نگهبان نتیجــه انتخابات را تأیید می کند، مشــخص 
می شــود دخالت دولتی در این زمینه اعمال نشــده 

است».
ســخنگوی وزارت کشــور با بیان اینکه من برای 
حدادعادل احترام زیادی قائلم، افزود: «اگر اســنادی 
دربــاره تخلفات دولتی وجــود دارد، حتما باید ارائه 
شــود. تا کنون هیچ مدرکی در ایــن زمینه به وزارت 
کشور نرســیده است. البته نمی دانم اسناد و مدارکی 
به شــورای نگهبان رسیده اســت یا نه». او در پاسخ 
به این پرســش که آیا وزارت کشور شــکایاتی درباره 
اتهامات بدون ســند که به این وزارتخانه وارد شــده 
اســت اعــلام خواهد کــرد، گفــت: «ما بنــا نداریم 
حاشیه سازی کنیم و صلاح هم نمی دانیم که شکایت 

کنیم». 

با تکرار ۷ اسفند در  روز گذشته

انتخابات در خط پایان

جماران: حجت الاســلام سیدحســن خمینی در دیــدار جمعی از علما 
و اقشــار مختلف مهاجران کشــور افغانســتان که در حرم مطهر امام 
خمینی(ره) برگزار شد، با اشــاره به تلخی های حضور در غربت، ایجاد 
تشکل را یکی از راه های کاهش این تلخی ها دانست و بر ضرورت پیوند 
میان مــردم و روحانیون افغان ســاکن در ایران تأکید کرد. سیدحســن 
خمینــی افزود: همواره به مهاجران افغان توصیــه کرده ام و اکنون نیز 

می گویم که فرزندان تان در رشــته های مختلــف، تحصیل خود را ادامه 
دهند؛ چراکه آینده افغانســتان را هیچ کس بهتر از فرزندان شــیعیانی 
که در جامعه ما تربیــت یافته اند، نمی توانند اداره کنند. او با بیان اینکه 
جامعه مهاجران افغان عدم رضایت به مشاغل پایین و پیشرفت را هدف 
خود قرار دهد، تأکید کرد: ان شــاءاالله  فضایی فراهم شــود که مهاجران 
افغان که در ایران حضور دارند، بتوانند به افغانســتان بازگردند تا آینده 

این کشــور در اختیار نخبگان محب اهل بیــت قرار گیرد.  در ابتدای این 
دیــدار میتــرا قدیمی، معــاون اداره کل امور اتبــاع و مهاجرین خارجی 
استانداری تهران در سخنانی به نمایندگی از خانواده ستایش قریشی که 
در این دیدار نیز حضور داشــتند، از حجت الاسلام سیدحسن خمینی به 
خاطر ابراز همدردی با خانواده مرحومه تشــکر کرد و این پیام را دارای 

بازتابی مثبت در داخل و خارج کشور و میان اتباع افغان دانست.

دیدار سیدحسن خمینی با خانواده ستایش

شــرق: ســعید جلیلی که بــا کناررفتــن از دبیری 
شــورای عالی امنیت ملی و پرونده هســته ای، تا دو 
ســال نخست دولت جدید ســکوت پیشه کرده بود، 
حــالا تیغ تیز انتقاد از دیپلماســی دولــت را از نیام 

برکشیده است. 
او که عهــد کرده بــود درباره پرونده هســته ای 
جایی صحبت نکند و به درخواســت هایی که در این 
موضوع مطرح می شد تا مدت ها پاسخ منفی می داد 
از زمانــی که پایش به کمیســیون برجام مجلس باز 
شده، تبدیل به یکی از منتقدان سفت و سخت دولت 
و مذاکرات هســته ای شده است. مذاکره کننده سابق 
هسته ای در یکی از آخرین اظهارنظرهای خود گفته 
بود اگر رئیس جمهور بودم، برجام را امضا نمی کردم. 
او این روزها مدام در ســفر است و در آخرین سفرش 
به بیرجند مجددا اظهاراتی را علیه توافق هســته ای 
به زبان آورده است. به گزارش انتخاب مذاکره کننده 
سابق هسته ای گفت: «این سند برجام، سندی نیست 
کــه به خودی خود قابل اعتماد باشــد، این ســند با 
شروط پذیرفته شده اســت. اگر برجام توافق خوبی 
بود، رهبر انقلاب، مجلس و شورای امنیت ملی ۲۸ 
شــرط برای اجرای آن اضافــه نمی کردند». جلیلی 
اضافه کرد: «برجام بدون این شــروط واویلاســت». 

مذاکره کننده سابق هسته ای گفت: « ما در مذاکرات 
پیشــنهاد پخش زنــده گفت وگوهــا را دادیم. وقتی 
بســته پیشــنهادی خود را در مســکو و بغداد ارائه 
دادیم، آن را روی اینترنت نیــز قرار دادیم تا بگوییم 

پیشنهاداتمان مشخص است». 
انتقادات جلیلی به نتایج مذاکرات در شــرایطی 
اســت که تا زمانی که او مسئولیت پرونده هسته ای 
را برعهده داشــت، اطلاع رسانی از جزئیات مذاکرات 
تقریبا صفر بود. افکار عمومی به هیچ عنوان در جریان 
چند سال رفت وآمد های سعید جلیلی و تیمش نبود. 
مجلس هم هیچ وقت نیازی به بازخواست یا پرسش 
نمی کــرد. غلامعلــی جعفرزاده امین آبــادی،  او  از 
نماینده مجلس، اخیرا در نامه ای خطاب به جلیلی 
پاســخ خوبی به او داده. او در نامه خود نوشته بود: 
«آنچه پیش از هر چیز لازم است به یادتان بیاورم این 
است که سخن شما مبنی بر اینکه اگر رئیس جمهور 
می بودیــد زیر برجام را امضا نمی کردید نه ســخنی 

تازه است نه مایه تعجب. چراکه اصولا آنچه باعث 
شــد تا در انتخابات سال ۹۲ مردم به راه و روشی که 
دقیقا عکس خواســته شما بود رأی دهند و راه دیگر 
انتخــاب کنند همین آگاهی مردم به روشــی بود که 
حالا بار دیگر بر آن تأکید کرده اید؛ اما اینکه امروز در 
شرایطی که مردم پس از سه سال مذاکره نفس گیر، 
امیدوارانه چشــم به آینده ای دوخته اند که در سایه 
توافق حاصل شده، شــاهد زدوده شدن تدریجی آثار 
تحریم هــا و قطع نامه ها از زندگی خود باشــند، چرا 
برخود لازم دیده اید بــار دیگر به مردم یادآوری کنید 
اگر بزنــگاه انتخاب، نام شــما را روی برگه های رأی 
می نوشتند، چه سرنوشتی در انتظار ملت و مملکت 
بود؟ ســؤالی که پاســخ آن را هیچ کس نمی داند!» 
شــاید بهترین پاســخ به ســعید جلیلی را علی اکبر 
ولایتی در جریان مناظرات انتخاباتی به او داد وقتی 
با انتقاد از عملکرد ناموفق او، آن را بدون دســتاورد 
خوانــد و در جمله معروفی بــه طنز و کنایه خطاب 

به جلیلی گفت: «دیپلماســی کلاس فلسفه نیست. 
مردم می بینند شــما چند سال مسئول بودید و وضع 
بدتر شده اســت. هنر دیپلمات این است که نگذارد 

کار رزمنده ها هدر برود».
عــلاوه بر همه اینها رد پای ســعید جلیلی را در 
ماجــرای دو میلیــون دلار اوراق قرضه ایــران که از 
سوی آمریکا ضبط شــده هم می شود دید. ماجرا از 
این قرار بــوده که در دولت قبلــی، ایران صلاحیت 
دادگاه آمریکایــی را برای قضاوت درباره اموال ایران 
پذیرفت و دادگاه هم علیه ایران رأی داد؛ درحالی که 
طبــق مصوبــه شــورای عالی امنیت ملــی حضور 
ایران در دادگاه های آمریکایی ممنوع اســت. عباس 
عراقچی دراین زمینه گفته اســت: «شــاید  د راین باره 
مجوز گرفته اند، اما ورود  ما به این سیســتم قضائی 
و تأیید  صلاحیت اشــتباهی بود ه که صورت گرفته و 
با وزارت امور خارجه نیز مشورتی نشد ه بود !» ماجرا 
از دو حالــت خارج نیســت؛ اگر حضــور در دادگاه 
آمریکایــی با مجوز شــورای عالی امنیت ملی صادر 
شده باشــد، یعنی ســعید جلیلی، دبیر وقت آن، در 
جریان بوده و متخلف اســت و اگر هم بدون اطلاع 
شــورای عالی امنیت ملی اقدام شــده باشد باز هم 

تخلف صورت گرفته است. 

سعید جلیلی همچنان به توافق هسته ای می تازد
برجام بدون شروط واویلاست
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